
نوبت گیری سنجش نوآموزان بدو ورود به دبستان 
از سامانه »سیرت ۲«

رئیس ســازمان آموزش و پرورش استثنایی کشــور با بیان اینکه سنجش 
نوآموزان اول ابتدایی یکی از مهم ترین اقدامات این ســازمان اســت گفت: 
والدین می توانند با مراجعه به سامانه »سیرت ۲« نوبت گیری را انجام و پس 

از انجام سنجش، جهت ثبت نام به مدارس معرفی می شوند.
ســالار قاسمی با بیان اینکه سنجش نوآموزان اول ابتدایی یکی از مهم ترین 
اقدامات این ســازمان با هدف پیشگیری از بروز مشکلات در طول تحصیل 
دانش آموزان، شناسایی به موقع مشکلات کودک و تعیین شرایط تحصیلی 
اســت گفت: در حال حاضر ســن انجام این ســنجش از ۴ سالگی و پیش 
دبســتانی اســت و پیش بینی می شــود امســال یک میلیون و ۵۰۰ هزار 
دانش آموزان ســنجش شــوند. وی با بیان اینکه کیفیت سنجش نوآموزان 
بدو ورود به دبســتان در کیفیت بخشــی آموزش و پرورش تاثیرگذار است، 
https:// گفت: والدین می توانند با مراجعه به ســامانه ســیرت ۲ به آدرس

csdeo.ir.sirat۲ بــرای نوبت گیری اقدام کنند و پس از انجام ســنجش، 
برای ثبت نام به مدارس معرفی می شــوند.رئیس سازمان آموزش و پرورش 
اســتثنایی کشــور با بیان اینکه هدف آموزش و پرورش و آموزش و پرورش 
استثنایی کشف استعدادهای دانش آموزان و پرورش آن در جهت رسیدن به 
بهترین جایگاه های تحصیلی است ادامه داد: دانش آموزان پس از شناسایی در 
مراحل ســنجش بدو ورود در صورت تشخیص اختلال به مدارس استثنایی 
راه پیدا می کنند و با بهره گیری از آموزش، توانایی آنها مشــخص می شــود. 
قاسمی با بیان اینکه دانش آموزان در رشته های مهارت آموزی و در سطوح 
مختلف حرفه ای و پیش حرفه ای هدایت می شوند اظهار کرد: دانش آموزان 
با آموزش هایی که دریافت می کنند، می توانند در دانشــگاه تحصیل کنند. 
همچنین برنامه های سازمان در جهت اشتغال این دانش آموزان مهارت محور 

بوده تا بهترین موقعیت شغلی را در آینده کسب کنند.

واگذاری ۹۰ درصد فعالیت های بهزیستی
به بخش غیردولتی

رئیس سازمان بهزیستی کشور گفت: سازمان بهزیستی ۹۰ درصد فعالیتهای 
خود را به بخش غیردولتی ســپرده است و اعتبارات را به موسسات پرداخت 
می کند. مشکلاتی در نظارت بر موسسات وجود دارد که به دنبال آنیم نظارت 
بر موسسات توســط تشکلها و موسســات غیر دولتی انجام شود. به گزارش 
ایسنا، تفاهم نامه همکاری میان سازمان بهزیستی کشور و سازمان آموزش و 
پرورش استثنایی کشور با موضوع گسترش فعالیت های توانبخشی، آموزشی و 
تبادل تجربیات با حضور جمعی از مدیران پیشکسوت ادوار )یاد یاران( منعقد 
شد.ســید جواد حسینی معاون وزیر و رئیس سازمان بهزیستی کشور در این 
نشست با بیان اینکه میان ماموریت ها و اهداف متعدد، ساختار و منابع سازمان 
بهزیســتی ناترازی زیادی وجود دارد گفت: علاوه بر کوچک شــدن ساختار 
ســازمان بهزیســتی ماموریتهای آن ده ها برابر افزایش یافته است. ۱۱ درصد 
جمعیت کشور تحت پوشش سازمان بهزیســتی قرار دارند ولی ۱.۰۴ درصد 
اعتبارات کشور به جامعه هدف بهزیستی اختصاص یافته است که این بودجه 
۵۴ هزار میلیارد تومان در سال جاری و در سال آینده ۱۰۰ هزار میلیارد تومان 
پیش بینی می شود.به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل سازمان بهزیستی 
کشور، وی تلاش برای افزایش اعتبارات را اشتباهی استراتژیک خواند و افزود: 
بالندگی و افزایندگی در سازمان بهزیستی از طریق اقتصادی شدن بسیاری از 
فعالیت های بهزیســتی از یک سو و اتکا به توان مردمی با توجه به نگاه مثبت 
مردم به این سازمان صورت می گیرد.حسینی با بیان اینکه توسعه تشکل های 
غیر دولتی و موسســات و اســتفاده از ظرفیت مسئولیت اجتماعی در دستور 
کار قرار دارد، گفت: مشــارکت مردم در پشت سدی قرار گرفته که باید از این 

ظرفیت بهره گیری و استفاده کامل صورت پذیرد.

بلاتکلیفی باغات خریداری شده در جنوب تهران
عضو شورای شــهر تهران گفت: با وجود اینکه سرانه فضای سبز در جنوب 
تهران پایین اســت؛ اما تعدادی از باغات خریداری شــده توسط شهرداری 

بلاتکلیف مانده اند هنوز تبدیل به فضای سبز نشده اند.
مهدی پیرهادی در دویســت و نود و چهارمین جلســه شورای شهر تهران 
در تذکر پیش از دســتور خود با اشــاره به افتتاح مجموعه مهارت آموزی و 
کارآفرینی برای گروه های آســیب دیده و در معرض آسیب در منطقه ۸ در 
روز یکشنبه )۱۶ دی( اظهار کرد: مکان این مجموعه را شهرداری در اختیار 
این گروه ها قرار داده بود و این جای تقدیر و تشــکر دارد. من به همراه خانم 
شمس و آقایان امانی و بابایی در این افتتاحیه حضور داشتم اما مشخص نبود 

علت عدم حضور شهردار منطقه در این افتتاحیه چه بوده است.
وی ادامه داد: بنا به دلایل نامشــخص و خیلی پیچیده توسط برخی از افراد 
حاضر در این مراســم، مطرح شده بود که از جاهای دیگر به شهردار منطقه 
گفته بودند تا در این مراســم حضور پیدا نکند. به شــهرداری تهران تذکر 
می دهم که این موضوع را پیگیری کند و از علت عدم حضور شهردار منطقه 
باخبر شود تا خدایی ناکرده مسائل حاشیه ای در موضوعات و کارهای خیر و 
اجتماعی درگیر نشود؛ چرا که کار دچار مشکل خواهد شد.به گزارش باشگاه 
خبرنگاران جوان، عضو شــورای شهر تهران با اشاره به باغات خریداری شده 
توسط شــهرداری در سطح شــهر تهران گفت: تعدادی باغ در شهر تهران 
خریداری شده است اما انتظارمان این است که در سال ۱۴۰۳ اقدامی در این 
خصوص انجام شــود. برخی از این باغات حدود یک سال بلاتکلیف مانده اند؛ 
پول پرداخت شــده، مذاکره و خریداری انجام شده اما در اختیار مردم قرار 
نگرفته است. بیشتر این باغات در جنوب شهر و در مناطقی است که سرانه 
فضای سبز پایین است. باید زیرسازی و کاشت درخت در این مناطق صورت 
بگیرد اما جای ســوال دارد چرا پیگیری نمی شــود. از شهرداری می خواهم 

پیگیری کند تا مردم به عنوان یک بوستان محلی استفاده ببرند.

دستگاه های گرمایشی غیرمجاز اصناف 
جمع آوری شد

معاونت خدمات شهری و محیط زیست شهرداری منطقه۲ ، با هدف کاهش 
مصرف بی رویه انرژی و مقابله با آلودگی هوا، با همکاری شرکت گاز، اصناف 
پرمصرف انرژی که از دستگاه های گرمایشی در فضاهای باز استفاده می کنند 

را شناسایی کرد.
به گزارش روابط عمومی شــهرداری منطقه۲ ، علــی اصغر طاهری، معاون 
خدمات شهری و محیط زیست منطقه۲ گفت: صرفه جویی در مصرف انرژی 
یکی از اولویت های مهم در شــرایط کنونی اســت. معاون شهردار منطقه۲ 
گفت:استفاده از دستگاه های گرمایشی غیرمجاز مانند هیترها و گرماتاب ها در 
فضاهای باز، نه تنها منجر به هدررفت انرژی و افزایش هزینه های گاز می شود، 
بلکــه باعث اســتفاده واحد های صنفی از فضای عمومی و ایجاد ســدمعبر 
می شــود.وی افزود: در راســتای اجرای این طرح ، ۹۶ واحد صنفی متخلف 
شناسایی شده که با ۳۱ مورد آن ها برخورد وجمع آوری شده است،همچنین 
۳۵ مورد تجهیزاتی که به صورت غیرمجاز اســتفاده می شــد، با اخطار های 

صادره توسط خود ذینفعان جمع آوری شده است.

ایستگاه پمپاژ تصفیه خانه خلیج فارس در منطقه ۱۹ 
احداث می شود

ایستگاه پمپاژ فاز سوم تصفیه خانه خلیج فارس با ظرفیت ۷ هزار متر مکعب 
در شــبانه روز و با هدف مدیریت فاضلاب و کاهــش آلودگی منابع آبی در 
منطقه ۱۹ احداث می شــود. به گزارش روابط عمومی شهرداری منطقه ۱۹، 
محمد مهدی گندمی معاون فنــی و عمرانی گفت: عملیات اجرایی احداث 
ایســتگاه پمپاژ فاز ســوم تصفیه خانه خلیج فارس در ناحیه پنج آغاز شد.او 
ادامه داد: این ایستگاه با عمق ۲۲ متر و ابعاد ۴۰۰ متر، ظرفیت انتقال ۷ هزار 
متر مکعب فاضلاب در شبانه روز را خواهد داشت. معاون فنی و عمرانی بیان 
کرد:این پروژه با هدف کاهش آلودگی منابع آبی و جلوگیری از ورود مستقیم 
فاضلاب به محیط زیست طراحی شده و بهره برداری از ایستگاه پمپاژ، کیفیت 
منابع آبی را ارتقا داده و به حفظ اکوسیســتم های طبیعی و سلامت عمومی 

کمک می کند.

آموزش

خانواده

شهری

۱۰۰ هزار پرستار در کشور کم داریم
رئیس کل سازمان نظام پرستاری گفت: افزایش و ترمیم 
اضافه کاری پرســتاران گام مهم دولت چهاردهم برای 
حل مشکلات پرستاران بود و با همراهی وزارت بهداشت 
اقدامات بعدی برای اســتخدام و پیگیری سایر مطالبات 
پرستاران با جدیت انجام می شود. به گزارش ایلنا، احمد 
نجاتیان، رئیس کل سازمان نظام پرستاری گفت: از ابتدای 
دولت چهاردهم، رئیس جمهوری و وزیر بهداشت همواره 
پیگیر جدی مسائل حوزه ســلامت بودند و رسیدگی به 
خواسته های کارکنان نظام سلامت را در اولویت قرار دادند. 
وی افزود: شاهد بودیم که دکتر ظفرقندی از روزهای اولیه 
فعالیت در وزارت بهداشت به طور جد پیگیر چند موضوع 
در حوزه پرستاری از جمله پرداخت معوقات، مبلغ پایین 
اضافه کاری و تعرفه های پرســتاری بود، مسائلی که مورد 
اعتراض جامعه پرستاری قرار گرفته بود. رئیس کل سازمان 
نظام پرستاری افزود: یکی از مشکلات مهم مساله معوقات 
پرستاری بود که به موضوع آزاردهنده ای تبدیل شده بود 
و از ابتدای دولت به چشم می خورد. با پیگیری جدی وزیر 
بهداشــت و همراهی دولت در یک بازه چهار ماهه حرکت 
بسیار خوبی در این زمینه اتفاق افتاد و منابعی برای جبران 
معوقات پرســتاران به دانشــگاه ها اختصاص داده شد. به 
طوری که معوقات تعرفه از حــدود ۹ ماه به حدود ۶ ماه 
کاهــش پیدا کرد.  نجاتیان گفت: در ادامه این پیگیری ها 
در جریان هستم که به زودی بخش دیگری از این مطالبات 
هم به دانشــگاه ها ابلاغ می شود و فاصله طولانی پرداخت 
مطالبات پرستاران کاهش پیدا می کند. وی افزود: در حوزه 
اضافه کار مســاله اصلی این است که متاسفانه با کمبود 
شدید پرستار در کشور مواجه هستیم، به طوری که به ازای 
هر تخت حدود یک یا کمتر از یک پرستار داریم. این آمار 
نشــان می دهد که حدود ۱۰۰ هزار پرستار در کشور کم 
داریم. رئیس کل سازمان نظام پرستاری گفت: در شرایط 
فعلی بخشی از این کمبود پرستار باید از طریق اضافه کار 
همکاران فعلی جبران شود اما با توجه به معوقات طولانی و 
همچنین مبلغ پایین اضافه کار که مورد اعتراض همکاران 
پرســتار اســت و تایید این این مبلغ پایین از سوی وزیر 
بهداشت ور رئیس جمهوری مســاله افزایش مبلغ اضافه 
کاری پرستاران در دستور کار دولت قرار گرفت. وی افزود: 
در یک همکاری وسیع بین دولت، وزارت بهداشت، سازمان 
اداری استخدامی، سازمان برنامه و بودجه و البته پیگیری 
که نهادهای دیگر از جمله ســازمان نظام پرستاری انجام 
دادند خوشبختانه مبلغ اضافه کار نسبت به ابتدای دولت 
چهاردهم حدود ۲.۵ برابر شد.نجاتیان ادامه داد: این اقدام 
در اصل و در گام اول تا حدی مشکل بیمارستان ها را حل 
می کند. با این حال با این اقدام تلاش شــد برای داوطلب 
شدن پرستاران در انجام اضافه کاری جاذبه و انگیزه ایجاد 
کنیم تا پرستاران برای اضافه کاری داوطلب شوند و کمبود 
پرستار را در شرایط فعلی حل کنیم بنابراین حرکت مهمی 
بود که با پیگیری سازمان نظام پرستاری و همراهی وزارت 

بهداشت در دولت چهاردهم به نتیجه رسید. 

 هشدار افزایش آلودگی 
هوای تهران و کرج

سازمان هواشناسی کشور نسبت به وارونگی دما و افزایش 
شــاخص آلودگی هوا در تهران و کرج همچنین افزایش 
سرعت وزش باد و ارتفاع امواج دریا تا بیش از ۱.۵ متر در 
آب های جنوب کشور هشدار داد. به گزارش ایسنا سازمان 
هواشناسی کشــور با صدور هشدار زرد رنگ از پایداری و 
سکون نسبی هوا در تهران و کرج و خبر داد و اعلام کرد 
که امروز )۱۹دی ماه( وارونگی دما همراه با افزایش شاخص 
آلودگی هوا پیش بینی می شود. از جمله آثار این مخاطره 
می توان به افزایش غلظت آلاینده ها، کاهش کیفیت هوا و 
افزایش شاخص آلودگی هوا در حد ناسالم برای گروه های 
حســاس و در صورت عــدم مهار منابــع آلاینده ثابت و 
متحرک در مناطق پرتردد افزایش شاخص آلودگی در حد 
ناسالم برای همه گروه ها اشاره کرد.  سازمان هواشناسی 
کشــور به ســبب این وضعیت جوی مدیریت بهینه در 
مصرف سوخت های فسیلی، کنترل فعالیت های صنعتی 
آلاینده، کاهــش تردد غیر ضــروری و پرهیز از حرکات 
ورزشــی در فضای باز برای گروه های حســاس و کنترل 
و پایش مداوم شــاخص های آلودگی توسط دستگاه های 
ذی ربــط به منظور اتخاذ تصمیمــات مقتضی را توصیه 
می کند.  این ســازمان با صدور هشدار زرد رنگ دیگری 
نیز از افزایش ســرعت وزش باد در محــدوده ۲۶ نات و 
بیشــتر و افزایش ارتفاع امواج دریا بیــش از ۱.۵ متر در 
مناطق ساحلی و دور از ساحل خبر داد. این هشدار برای 
اواخــر وقت امروز )۱۹دی ماه( تا پایان جمعه )۲۱دی ماه( 
اعلام شــده است و چهارشــنبه در مناطق ساحلی و دور 
از ســاحل استانهای بوشهر و هرمزگان و در خلیج فارس، 
پنج شنبه )۲۰دی ماه( در مناطق ساحلی و دور از ساحل 
استانهای بوشهر و هرمزگان، در خلیج فارس، تنگه هرمز 
و غرب دریای عمان و روز جمعه در مناطق ساحلی و دور 
از ساحل استانهای هرمزگان و سیستان و بلوچستان، در 
خلیــج فارس، تنگه هرمز و دریــای عمان را در برخواهد 
گرفت. خطر غرق شــدن شناگران، پاره شــدن تورهای 
صیادی و آســیب به قفس های پرورش ماهی ،اختلال در 
ترددها و فعالیت دریایی به  ویژه تردد شــناورهای سبک، 
قایق های صیادی و ســبک ، اختلال در فعالیت سکوهای 
نفتی از جمله آثار این مخاطره است و سازمان هواشناسی 
کشور به همین سبب منع شنا، منع فعالیت های تفریحی 
و شــیلاتی، محدودیت در تردد شناورهای سبک و اتخاذ 
تمهیدات لازم جهت فعالیت های ســاحلی و فراســاحل 

همچنین سکوهای نفتی را توصیه کرده است.

پرستاری

هواشناسی
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رئیس کل سازمان نظام پزشکی ضمن 
توضیح درباره آخرین وضعیت پرونده 
حال  عین  در  یاسوجی،  پزشک  قتل 
به جای  مقطر  تزریق آب  به موضوع 
بیمار سرطانی و خروج دارو  دارو در 
از دو بیمارســتان که اخیرا خبرساز 
شده، واکنش نشان داد، آن را مصداق 
جنایت خواند و اشــد مجازات برای 

عاملان آن را خواستار شد.
محمد رئیــس زاده درباره آخرین وضعیت 
پرونــده قتــل دکتر داوودی – پزشــک 
یاســوجی، ضمن اشــاره به پیگیری های 
صــورت گرفته از ســوی ســازمان نظام 
پزشــکی، گفــت: پــس از حضورمان در 
یاســوج همزمان با روز حادثــه و دیدار 
با خانــواده دکتر داوودی، جلســه ای در 
اســتانداری و شــورای تامین داشتیم و 
پیگیر موضوع شدیم و نهایت همکاری از 
سوی مسوولان استان نیز صورت گرفت. 
گزارش جامعی از شرح ماوقع و پیگیری ها 
را نیــز به رئیــس جمهور ارایــه داده و 
درخواســت کردم که دکتر داوودی را به 
عنوان شــهید خدمت لحاظ کنند؛ رئیس 
جمهور نیز در این زمینه به بنیاد شــهید 
دســتور پیگیری داد. همچنین مطالبات 
کادر بهداشت و درمان استان نیز پیگیری  
شــد و رئیس جمهور در این زمینه نیز به 
سازمان برنامه و بودجه دستور مساعدت 
مطالبات  پیگیری  دربــاره  داد.رئیس زاده 
مرحوم دکتر داوودی نیز به ایســنا گفت: 
در این زمینه نیز اقدامات لازم انجام شده 
و دانشگاه علوم پزشکی مربوطه همکاری 
لازم را داشته اســت. در تماس اخیرم با 
برادر مرحوم دکتر داودی نیز موارد را جویا 
شــدم. در مجموع پرونده در جریان است 
و موارد در حال پیگیری است. در همین 
زمینــه از رئیس دادگســتری کهگیلویه 
و بویراحمــد درخواســت دارم که پرونده 
سریع تر به سرانجام برسد و هر چه زودتر 

احکام مورد لزوم طبق قانون صادر شود.
رئیس کل سازمان نظام پزشکی همچنین 
با گلایه از یک شــرکت بیمه گر که دکتر 

داوودی در آنجا بیمه عمر خریداری کرده 
بوده، گفت: متاسفانه آن سازمان بیمه گر 
به بهانه هایی از اجرای تعهداتش ســر باز 
زده است. انتظار داریم این شرکت بیمه گر 
به وظایف خود عمــل کند و بهانه هایش 

قابل قبول نیست.
رئیــس زاده همچنین در بخش دیگری از 
صحبت هایش به فوت دکتر فرشاد درخش 
- رزیدنت ارتوپدی کرمانشاه اشاره کرد و 
گفــت: در ایــن زمینه نیز روز گذشــته 
بــا دکتر حبیبــی – معــاون فرهنگی و 
دانشجویی وزارت بهداشت مذاکره تلفنی 
داشــتم و هیاتی از سوی وزارت بهداشت 
جهت بررسی و پیگیری موضوع به استان 
اعزام شده اند. بررسی ها تقریبا به سرانجام 
رســیده و معاونت فرهنگی و دانشجویی 
وزارت بهداشــت در حال انجام تمهیداتی 
اســت که سلســله مراتب رزیدنتی طبق 
آیین نامه باشد، از اعمال سلیقه ها توسط 
برخی رده های سال بالا جلوگیری شود و 
فشارهای غیرمنطقی به آنها وارد نشود. در 

مجموع با خانــواده مرحوم دکتر درخش 
نیز در تماس هستم و پیگیر مطالبات شان 

هستیم.
رئیس کل سازمان نظام پزشکی در بخش 
دیگــری از صحبت هایــش همچنین به 
ماجرای خروج داروی بیماران از دو مرکز 
درمانی و تزریق آب مقطر به جای دارو در 
چند بیمار مبتلا به ســرطان نیز واکنش 
نشــان داد و گفت: این کــه داروی بیمار 
سرطانی که به شدت نیازمند درمان است، 
گرفته شده و به جای آن آب مقطر تزریق 
شــود را مصداق جنایت می دانیم. جامعه 
پزشــکی و کادر بهداشت و درمان کشور 
نیز از عاملان چنین حوادثی اعلام برائت 

می کنند.
وی گفــت: باز هم تاکیــد می کنم تزریق 
آب مقطــر و یا هر چیــز دیگری به جای 
دارو آن هم به بیمار رنجور سرطانی تحت 
درمان و فروش دارو در بازار سیاه دارویی، 
جنایت است. عاملین با این جنایت علاوه 
بر بازی بــا جان مریض و خانــواده وی، 

امنیت روانی همه بیماران در جامعه را به 
خطر انداخته اند و شایسته برخورد قضایی 

سخت هستند.
وی گفــت: هرچنــد که ایــن فاجعه در 
محیط بهداشــت و درمان کشور رخ داده 
اما کادر بهداشــت و درمان کشور که در 
رویدادهای مختلف نظیر جنگ تحمیلی 
و دوران کرونــا، ثابت کردند جان خود را 
فدای ســلامت مردم می کنند؛ دامان شان 
از این جنایت ها مبرا است و از انسان های 
بی وجــدان که چنین جنایاتی را مرتکب 
می شــوند، برائت کرده و خواســتار اشد 
مجازات و برخوردهــای قانونی با عاملان 
این حوادث هســتند.ریس کل ســازمان 
نظام پزشــکی تاکید کرد: از مســوولان 
قضایی درخواســت اشــد مجازات برای 
عاملان حوادث این دو بیمارستان را داریم. 
برخوردها نیز باید بازدارنده باشد تا کسی 
جرات نکند ساحت مقدس کادر سلامت و 
درمان کشور را با جنایت های این چنینی 

محدوش کند.

معاون محیط  زیست انسانی سازمان 
حفاظت محیط  زیســت با اشاره به 
رفع  آلاینده  بزرگِ  واحدهای  اینکه 
نمی گیرند، گفت:  را جدی  آلایندگی 
در مناطقی مانند اصفهان که آلودگی 
هوا، قطعا ناشــی از منابع ســاکن 
است، بر اساس مصوبه کارگروه ملی 
آلودگی هوا شــش ماه فرصت برای 
و  آهن  ذوب  مثــل  آلاینده  صنایع 
فولاد مبارکه برای اصلاح فرایند داده 

شده است.
صدیقه ترابی در گفت وگو با ایسنا درباره 
با  برخورد  بــرای  موجود  ســازوکارهای 

واحدهای آلاینده اظهارکرد: قدم اول در 
این زمینه شناســایی واحد آلاینده است 
که بخشی از آن از سوی سازمان حفاظت 
محیط زیست انجام می شود اما بر اساس 
باید  آلاینده  واحدهــای  مصوبات، عمده 
بتوانند به صورت خوداظهاری و با استفاده 
از ظرفیت آزمایشگاه های معتمد مشخص 
کنند که چه فرایندهایی از فعالیتشــان 
آلودگی ایجاد می کنــد. واحدها باید این 
اطلاعات را در ســامانه جامع ســازمان 

حفاظت محیط زیست ثبت کنند.
او ادامه داد: این واحدها در صورت ایجاد 
آلودگــی به صــورت فصلی در فهرســت 

صنایع آلاینده قــرار می گیرند و با توجه 
به ضرایب مشــخص در جداول از ۰.۵ تا 
۱.۵ درصد فروش آن ها به عنوان عوارض 
آلایندگی دریافت و به حســاب سازمان 
امور مالیاتی کشور واریز می شود. معاون 
محیط  زیست انسانی ســازمان حفاظت 
محیط  زیســت اضافه کــرد: اگر تخلف  
واحدها در ســطح خُرد باشد،  برای رفع 
آلایندگی به واحدها فرصت داده می شود. 
معمــولا واحدهای خُرد، بــه دلیل اینکه 
عــوارض آلایندگی رقم خســارت قابل 
برای  برایشان محسوب می شود،  توجهی 
رفع آلودگی اقدام می کنند اما واحدهای 

بزرگِ آلاینده، عوارض آلایندگی را بخشی 
از هزینه ها در نظر می گیرند بنابراین برای 
اصلاح فرایند و کاهــش آلایندگی اقدام 

جدی انجام نمی دهند.
ترابــی در پایــان گفت:  با ایــن حال در 
مناطقی مانند اصفهــان که آلودگی هوا، 
قطعا ناشــی از منابع ســاکن اســت، در 
خصوص فعالیت صنایع آلاینده مثل ذوب 
آهن و فــولاد مبارکــه در کارگروه ملی 
آلودگی هوا مصوب شد که اگر این صنایع 
ظرف شــش ماه اقدامــی جهت اصلاح 
فرایند انجام ندهند، دستور توقف فعالیت 

آن ها صادر خواهد شد.

پرورش  و  آموزش  وزارت  سخنگوی 
به ادعای شکل گیری مافیای امتحان 
نهایی و تدریــس خصوصیِ اجباری 

برخی معلمان واکنش نشان داد.
علی فرهادی در پاســخ به پرسشی مبنی 
بــر چرایی دریافت وجــه از والدین برای 
فعالیت هــای رایگان مثل آموزش شــنا 
و یا دریافت شــهریه اضافــه در مدارس 
غیردولتی بــه بهانه های مختلف گفت: با 
تخلفات مدارس غیردولتی قطعا برخورد 
صــورت می گیــرد، زیرا در هــر منطقه 
شــورای نظارت هســت و این شورا هر 
گزارش دریافتی را بررســی می کند و تا 
لغو امتیــاز مدرســه و جریمه هم پیش 
می رود که مواردی را داشــتیم و داریم. 
لذا این گونه نیســت که برخورد صورت 
نگیرد، بلکه به گزارشــی که اولیا تحویل 
می دهند، بستگی دارد. وی ادامه داد: در 
مورد مدارس دولتی نیز ما همیشه اعلام 
کرده ایم که پرداخت اجباری ممنوع است، 
اما گاه اولیــای دانش آموزان با مدیران و 
مربیان مدرســه به توافقی می رسند، به 
طور مثال اردو یــا کلاس فوق برنامه ای 
برگــزار می کننــد تا کمکی به مدرســه 

برسانند. ما اینجا همیشه تأکید کرده ایم 
که اجبار ممنوع اســت، اما مشــارکت را 
ممنوع نمی دانیم. اگر اجباری در کار بود 
والدین می توانند مراجعه و اعتراض کنند. 
فرهادی موضع خود را درباره شکل گیری 
مافیای امتحان نهایی پس از مصوبه تأثیر 
قطعی معدل اینگونه تشریح کرد: شورای 
عالی آمــوزش و پرورش هــر مصوبه ای 
داشته باشد، هیچ توجهی به هیچ مافیایی 
نــدارد و فقط دنبال این اســت، کیفیت 
آموزش ارتقا یابد و عدالت آموزشی بیشتر 
محقق شــود. ممکن است برداشت هایی 
صورت بگیرد. اما به طور کلی ما در تقابل 
با مافیاها هستیم و با مافیا کاری نداریم. 
ما در آموزش و پــرورش کار خودمان را 
انجام می دهیم به نحــوی که ببینیم چه 

چیزی به نفع دانش آموز است.
به گــزارش ایلنا، ســخنگوی آموزش و 
پرورش در پاسخ به این سؤال که آیا وجود 
مافیای امتحان نهایی را تأیید می کنید؟ 

گفت: اول این را مشخص کنیم که هدف 
اصلی از امتحان نهایی ســنجش دقیق تر 
یادگیری دانش آموز بود و نیت پشت این 
هدف این بوده که کیفیت سنجش را بالا 
ببریــم و آزمون هــا را واقعی   تر و دقیق تر 
کنیم. متأســفانه ممکن اســت در کنار 
هــر قانون  گذاری تبعات جانبی هم ایجاد 
شــود. این ها باید کنترل شده و در قالب 
تنظیم گــری و نظارت های قانونی صورت 
بگیــرد. آموزشــگاه های آزاد و مــدارس 
غیردولتی هســتند. مهم این اســت که 
این ها در زیست بوم و زمین وزارت آموزش 
و پرورش کنش گری کنند نه اینکه خدای 
ناکرده مافیایی شکل بگیرد.وی افزود: ما 
معتقد نیستیم که مافیا شکل گرفته ولی 
معتقد هســتیم که اثــرات جانبی دارد 
و باید مواظب آن اثــرات جانبی بود. در 
مــورد کنکور هم عده زیــادی می گویند 
مافیا هســت و خیلی ها هم اعتقاد دارند 
که نه اینطور نیســت، نیاز مردم اســت. 

مردم بر اســاس نیاز خود تلاش می کنند 
به فرزندانشان کمک کنند. ما باید تلاش 

کنیم که این نیاز شکل نگیرد.
فرهادی تأکید کرد: اگــر ایرادی متوجه 
امتحانات نهایی است باید ببینیم آن ایراد 
چیســت؟ نباید امتحان نهایی به گونه ای 
باشــد که دانش آموز بتواند با دوره ای که 
مثلا یک مجموعه مافیایی برای او برگزار 
می کند، مشکل خود را رفع کند. بلکه باید 
آموزش و سنجش یادگیری دانش آموز در 
طول تحصیل خوب باشــد که این مساله 
پیش نیایــد، اما واقعــاً آموزش وپرورش 
نمی تواند در ایــن زمینه ها به طور قطعی 
اظهار نظــر کند زیرا اظهار نظر قطعی به 
معنای تأیید وجود این مسائل است و در 
آن صورت باید دلیل داشته باشیم. وی در 
مورد بروز تخلفات از سوی برخی معلمان 
و موکول کردن توضیحات بیشــتر درباره 
درس به کلاس هــای خصوصی خود، که 
در نتیجــه اهمیت امتحــان نهایی بروز 
پیدا کرده نیز چنین گفت: همان طور که 
گفتید نام این موارد تخلف است و تخلف 
را نیــز باید گزارش کرد. اگر دیده شــود 

حتماً برخورد می کنیم.

انجام عملی که مصداق جنایت است

تزریق آب  مقطر به جای دارو به بیمار 

شش ماه فرصت برای رفع آلایندگی صنایع بزرگ

آموزش و پرورش واکنش نشان داد

ادعای شکل گیری مافیای امتحان نهایی 

روزانه ۴۰۰ نوارقلب توسط آمبولانس ها 
در تهران گرفته می شود

معاون آموزش، پژوهش و اعتبارســنجی مرکز اورژانس 
اســتان تهران گفــت: روزانــه ۴۰۰ نوار قلب توســط 
آمبولانس ها در تهران گرفته می شــود. به گزارش ایسنا، 
سعید مهر سروش درباره بیماران قلبی گفت: طرح ۲۴۷ 
یا همان مدیریت ســکته حاد قبلی، از سال ۹۵ تاکنون 
در مرکز اورژانس استان تهران در حال اجراست. در این 
طرح بیمارانی که علائم سکته قلبی دارند و با مرکز ۱۱۵ 
تماس می گیرند، به موقعیت آنها سریعا آمبولانس اعزام 
می شود.وی افزود: همکارانم با دستگاه الکتروکاردیوگرام، 
نــوار قبلی این افراد را می گیرند و نوار قلب را برای واحد 
مرکز ارتباطات تخصصی قلب که پزشک متخصص قلب 
و عروق در آن مســتقر اســت؛ ارســال می کنند.معاون 
آموزش، پژوهش و اعتبارســنجی مرکز اورژانس استان 
تهران ادامه داد: اگر پزشــک متخصص تشــخیص دهد 
که فرد ســکته حاد قلبی کرده؛ کد ۲۴۷ صادر شــده و 
بیمار سریعا به نزدیک ترین بیمارستانی که آنژیوگرافی و 

شرایط نگهداری از بیماری قلبی را دارد؛ اعزام می شود.

اورژانس

ملی سالمندان  تدوین ســند  ریشه 
راهبردی  اســناد  از  یکی  عنوان  به 
کشــور، به قانون برنامه سوم توسعه 
بازمی گردد و درحالیکه چهار ســال 
از ابلاغ آن می گــذرد، رئیس انجمن 
این  می گوید:  ایران  سالمندان  علمی 
ســند با وجود اینکه هنوز به صورت 
از  نشده،  اجرا  پایلوت  و  آزمایشــی 
ســال گذشــته مورد بازنگری قرار 
بازنگری  این درحالیست که  گرفته و 
زودهنگام، آن هم بدون اجرای اولیه، 
اشتباهی استراتژیک به شمار می آید.
 احمد دلبری در گفت وگو با ایسنا،  با اشاره 

به اینکه سند ملی سالمندان یکی از اسناد 
راهبردی کشور است که ریشه تدوین آن 
به برنامه سوم توســعه برمی گردد، اظهار 
کرد: در برنامه ســوم توسعه، تدوین سند 
ملی ســالمندی به عنــوان یکی از وظایف 
دولت مطرح شــده است، با این  حال، این 
سند تا ســال ۱۳۹۹ به دلیل عدم توجه 
کافی به مقولــه ســالمندی و همچنین 
برنامه ریزی های کلان  اولویت در  نداشتن 
کشور به نتیجه نرســید. وی ادامه داد:  در 
نهایت اما، پس از گذشــت ۱۷ سال یعنی 
در ســال ۱۳۹۹، این سند توسط سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی کشور ابلاغ شد اما 

تاکنون، آنچه که برای اجرایی شــدن این 
سند حیاتی است، یعنی برنامه اقدام ملی 
و تقســیم کار بین دستگاه ها و سازمان ها، 
هنــوز به طور کامل تدوین و اجرا نشــده 
اســت. این موضوع یکــی از چالش های 
مهم پیش روی کشــور در حوزه سالمندی 

محسوب می شود.
 رئیــس انجمن علمی ســالمندان ایران با 
اشاره به مزایای ابلاغ برنامه اقدام و تقسیم 
کار ملی، تصریح کرد: ایجاد هماهنگی بین 
دســتگاه های اجرایی یکی از مزایای سند 
ملی سالمندی اســت، چراکه برنامه اقدام 
می تواند باعث هماهنگی میان دستگاه های 
مختلف مانند وزارت بهداشــت، ســازمان 
بهزیســتی، وزارت کار و رفــاه اجتماعی 
و دیگر نهادها شــود تا هرکــدام وظایف 
مشخصی در قبال سالمندان داشته باشند.
دلبــری در ادامه تخصیــص بهینه منابع، 
ایجــاد پایش و ارزیابی مســتمر،  توجه به 
همه ابعاد ســالمندی، پاسخ به روند رو به 
رشد ســالمندی و  ترویج عدالت اجتماعی 
را از دیگر مزایای ســند ملی ســالمندی 

دانســت و گفــت: بــا تقســیم کار ملی، 
بودجه ها و منابع انسانی به صورت هدفمند 
در اختیار برنامه های مربوط به سالمندان 
قرار می گیــرد و از اتلاف منابع جلوگیری 
می شود. از سویی دیگر ابلاغ برنامه اقدام، 
ســازوکارهای لازم برای پایش و ارزیابی 
پیشــرفت ها را فراهم می کند؛ این امر به 
دولت و نهادهای مرتبط کمک می کند تا 
نقاط ضعف و قوت سیاست ها را شناسایی 
و اصلاح کنند. وی معتقد است که برنامه 
اقدام می تواند ابعاد مختلف ســالمندی از 
جمله سلامت جســمی، روانی، اجتماعی، 
اقتصادی و حمایت های قانونی را به صورت 
جامع پوشــش دهد و باتوجــه به افزایش 
سریع جمعیت ســالمندان در ایران، ابلاغ 
برنامه اقدام می تواند اقدامات پیشگیرانه ای 
را برای کاهش فشار بر سیستم بهداشتی 
و اجتماعی فراهم کند، همچنین تقســیم 
وظایف و شفاف ســازی مســئولیت ها به 
کاهــش نابرابری هــا در خدمات رســانی 
مختلــف  مناطــق  در  ســالمندان   بــه 

کشور کمک می کند. 

بازنگری سندی که هنوز اجرا نشده است

اشتباهی استراتژیک به ضرر سالمندان


